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§ 19 Dnr 2024/00037 

Godkännande av dagordning för 
samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Att lägga till ärendet Fortgående av investeringarna Skogsbackens förskola (6440), 

Voxnadalens gymnasium; Belysning (6449) och Gator gång och cykelvägar 2023 

(6456) som ärende nummer fem på dagordningen. Med den ändringen godkänns 

dagordningen. 
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§ 20 Dnr 2023/00653 

Riktlinjer för allmänna isbanor 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Gatuavdelningen ansvarar för drift av isbanor vid Alftaskolan och Ol-Daniels i Alfta 

samt vid Celsiusskolan och Borgen i Edsbyn. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag innebar att samhällsbyggnadsnämnden gav gatuavdelningen i 

uppdrag att ta fram ett vägledande dokument gällande drift och underhåll av 

kommunens allmänna isbanor. Vidare skulle en kostnadsberäkning medfölja 

förslagen.  

 

Ärendet återremitterades vid samhällsbyggnadsnämnden den 6 december 2023 för 

vidare utredning. Uppdraget var att ta reda på i vilken utsträckning som isbanan på 

Borgenområdet används. Som metod användes digital enkätundersökning via ett 

vykortsutskick till samtliga fastigheter inom 500m radie från isbanan. 

Svarsfrekvensen blev 22,6% (54 deltagande av 239 hushåll). 40st hushåll uppgav 

att de i dagsläget använder isbanan. Det framgår också att det finns 105st individer 

från dessa hushåll som använder isbanan. Utöver det tillkommer besökande till 34 

hushåll som också använder isbanan. Fullständigt resultat finns att ta del av i 

”Bilaga - Resultat Undersökning skridskobanan Borgen”. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-04-29 

Bilaga 1 – Tabell isbanor 

 

Skickas till 

Gatuavdelningen 
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§ 21 Dnr 2024/00373 

Tertialuppföljning inkl uppföljning av målstyrning 2024  

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

1. Att godkänna den redovisade tertialuppföljningen för samhällsbyggnadsnämnden 

2. Att godkänna den redovisade målstyrningsuppföljningen för tertial 2024 

 

Sammanfattning av ärendet 

I bifogad tertialuppföljning framgår samhällsbyggnadsnämnden ekonomiska utfall 

för tertial 2024 samt ekonomisk prognos för helåret.  

 

I måluppföljningsrapporten framgår hur arbetet med samhällsbyggnadsnämndens 

prioriterade mål ligger till. Delmålen beslutades av nämnden 2023-08-23. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-17 

Tertialuppföljning 2024, samhällsbyggnadsnämnden 

Måluppföljningsrapport tertial 2024, samhällsbyggnadsnämnden 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 22 Dnr 2024/00374 

Investeringsuppföljning 2024 tertial 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden godkänner redovisad investeringsuppföljning för 

samhällsbyggnadsnämnden, tertial 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I bifogade handlingar framgår samhällsbyggnadsnämnden investeringar, deras 

ekonomiska utfall och prognos för helåret.  

 

Ulf Stålberg redogör för investeringsuppföljningen för första tertialen 2024. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-17 

Investeringsuppföljning 2024 tertial, samhällsbyggnadsnämnden 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 23 Dnr 2024/00509 

Extraärende: Fortgående av investeringarna 
Skogsbackens förskola (6440), Voxnadalens 
gymnasium; Belysning (6449) och Gator gång och 
cykelvägar 2023 (6456) 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen följande: 

-Kommunstyrelsen beslutar att bevilja fortgående av investeringen Skogsbackens 

förskola (6440) upp till prognostiserade 54 569 000 kr. 

-Kommunstyrelsen beslutar att bevilja fortgående av investeringen Voxnadalens 

gymnasium: Belysning (6449) upp till prognostiserade 1 615 000 kr. 

-Kommunstyrelsen beslutar att bevilja fortgående av investeringen Gator gång och 

cykelvägar 2023 (6456) upp till prognostiserade 6 354 000 kr. 

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsbyggnadsnämnden rapporterar prognostiserade budgetavvikelser på över 

5% och 200 tkr för tre investeringsprojekt. Enligt investeringsreglementet ska beslut 

om fortgående av investeringen, vid dessa nivåer, fattas av kommunstyrelsen. 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslås därför föreslå kommunstyrelsen att bevilja ett 

fortgående av investeringarna.  

 

Skogsbackens förskola (6440) Investeringen har en beviljad budget på 48,2 mnkr. 

Sedan tidigare finns ett beslut från kommunstyrelsen från 2023-05-02 (§102) om att 

tillåta fortgående av investeringen upp till ett belopp på 52,2 mnkr. Orsaken då var 

att kostnaderna för utemiljön beräknades bli högre än ursprunglig budget. 

Prognosen nu är ca 54,6 mnkr. Orsaken till den ytterligare fördyringen är 1 200 tkr 

dyrare komplementbyggnader än uppskattad kostnad, 150 tkr högre kostnad på 

hårdgjorda ytor och parkeringar, 700 tkr högre kostnad för återstående 

kompletteringar på byggnad än beräknat och forcering 200 tkr. Därför begär 

samhällsbyggnadsnämnden att investeringen tillåts fortgå upp till prognostiserade 

54 569 000 kr. 

 

Voxnadalens gymnasium: Belysning (6449). Investeringen har en beviljad budget 

på 1,4 mnkr. Redan i delårsrapporten 2023 rapporterades en prognos för 

investeringen på 1,7 mnkr. Samhällsbyggnadsnämnden har dock inte begärt ett 

formellt besked från kommunstyrelsen om klartecken för investeringen att fortgå. 

Orsaken till budgetavvikelsen är att löpande arbete kostat mer än budget då ingen 
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svarat på upphandling. Därför begär samhällsbyggnadsnämnden att investeringen 

tillåts fortgå upp till prognostiserade 1 615 000 kr. 

 

Gator gång och cykelvägar 2023 (6456). Investeringen har en beviljad budget på 

5,5 mnkr. Prognosen nu är ca 6,4 mnkr. Orsaken till budgetavvikelsen är på grund 

av att Prästvägen med gång- och cykelväg var tvungen färdigställas innan 

verksamhetsstart på Skogsbackens förskola. Därför begär 

samhällsbyggnadsnämnden att investeringen tillåts fortgå upp till prognostiserade 

6 354 000 kr. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-22 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 24 Dnr 2024/00471 

Parkyta vid gamla Celsiusskolan 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Gata/parkavdelningen anlägger med hjälp av upphandlad entreprenör (NCC) 

parkområde enligt bilaga till en kostnad av 570 973 kronor och ansvarar för framtida 

drift såsom gräsklippning och snöröjning till en ökad års-driftskostnad på 54 790 

kronor beräknat på dagens upphandlade priser. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag innebar att samhällsbyggnadsnämnden gav 

gata/parkavdelningen i uppdrag att ta fram ett förslag samt kostnadskalkyl till 

parkyta med möjlighet till umgänge och rekreation vid uppkommen yta där den 

tidigare Celsiusskolan F-6 var placerad. Ytan som förespråkas skall vara av 

karaktär som kan skötas av gata/parkavdelningen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-24 

Bilaga 1 – kartbild 

Bilaga 2 – kostnadsberäkning 

Bilaga 3 - driftkostnader 

Bilaga 4 – bild över området 
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§ 25 Dnr 2023/01048 

Medborgarförslag - Belysning efter Sunnanvägen i Alfta 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

1. Besluta om att bygga en ny belysningsanläggning på sträckan 

Sunnanvägen-Rösabergsvägen enligt förslagsställarens förslag. 

2. Att beslutet verkställs under förutsättning att statlig medfinansiering 

erhålls. 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Bengt Forssén (S) gör följande tilläggsyrkande: 

1. Att beslutet verkställs under förutsättning att statlig medfinansiering erhålls. 

Beslutsgång 

Samhällsbyggnadsnämndens ordförande frågar om samhällsbyggnadsnämnden 

antar eller avslår tilläggsyrkandet från Bengt Forssén (S) och finner att det antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit gällande att bygga en belysningsanläggning 

längs Sunnanvägen i Alfta. Sträckan är mörk och otrygg den mörka årstiden och 

skulle användas till promenader av fler om den var belyst. Ärendet har delegerats 

till samhällsbyggnadsnämnden för beredning och beslut. 

 

Beräkning av behovet för en belysningsanläggning på sträckan som är ca 600 

meter är att största avstånd mellan belysningspunkterna man kan ha är 30 meter 

vilket ger antalet 20 st belysningspunkter och med en anläggningskostnad på ca 25 

tkr/st ger en total kostnad på 500 tkr. Inga medel finns i befintlig budget ”belysning” 

så det måste för en ny anläggning äskas medel i framtida investeringsplan. 

Frågan om möjligheten för statlig medfinansiering har ställts till Trafikverket men vid 

tidpunkt för skrivande av denna skrivelse har inget svar inkommit. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-16 

Kartbild Sunnanvägen. 

 

Skickas till 

Förslagsställaren 

Gatuavdelningen 
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§ 26 Dnr 2024/00470 

Ny parkering vid Hembygdsgatan 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

1. Att bordlägga ärendet. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Claes Häggblom (KD) yrkar att ärendet bordläggs. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Fastighetsägare av fastigheten södra Edsbyn 11:27 Husbyggarna har inkommit till 

gatuavdelningen om att det är brist på parkeringsmöjligheter i området runt 

Hembygdsgatan. De önskar att det av kommunen byggs mer parkeringsyta vilket 

det finns en planerad i detaljplanen för området. 

 

De parkeringarna som finns dels på Hembygdsgatan och på ”Fridska tomten” är 

oftast fyllda dagtid och besökande till området har svårt att hitta parkering i närhet 

av butiker och företag på Hembygdsgatan och Långgatan. Enligt detaljplanen för 

området finns parkering planerad till område mot Bryggarvägen. Alternativt kan man 

utöka befintlig parkeringsyta och låta de träd som finns vara kvar, men då måste 

eventuellt en detaljplaneändring göras först.  

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-16 

Kartbild 

 

Skickas till 

Gatuavdelningen 
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§ 27 Dnr 2024/00067 

Information från förvaltningen  

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Att tacka för informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

- Ulf Stålberg informerar om följande: 

- En av de hissmodeller som kommunens fastighet har kommer att utgå. 

Förvaltningen kommer att utreda frågan och komma med uppgifter om 

framtida åtgärder.  

  

- Edsbyns ridklubb har skickat en skrivelse gällande byte av material i 

ridhusets underlag. Ärendet är under utredning. 

  

- Läget efter vattenläckan vid Viksjöfors skola. Det är snart dags för 

inflyttning.  

  

- Lomtjärns samfällighetsförening har kontaktat förvaltningen. Ulf har varit i 

kontakt med föreningen och erbjudit att kommunen kan hjälpa till genom att 

ta med deras järnvägsövergång i samband med en skrivelse till 

Trafikverket. 

  

- Brandskyddsåtgärderna på Gästis är på gång. 

  

- Investering åt IFO är på gång. 

  

- Det är bekymmer på Alftaskolan gällande dörrkarmar som gått sönder. 
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§ 28 Dnr 2023/01213 

Delegationsbeslut 2024, samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Att ta emot redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsbyggnadsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till ordförande och 

tjänstemän enligt delegationsordningen antagen av nämnden den 10 maj 2023. 

Delegationsbeslut ska anmälas/redovisas till nämnden. Redovisningen innebär inte 

att nämnden får ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot står det 

nämnden fritt att återkalla lämnad delegering. 

 

Beslutsunderlag 

Delegationsbeslut Hyresavtal Gästis 

Delegationsbeslut Uppdatera belägenhetsadress och lägenhetsregister på fastighet 

Östanå 3:5 

Delegationsbeslut Överklagan av avslag på bygglovsansökan 

Förteckning över anmälda delegationsbeslut Samhällsbyggnadsnämnden 2024-05-

22 
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§ 29 Dnr 2023/01185 

Meddelanden 2024 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 

Att tacka för informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Inför varje sammanträde sammanställs den information som inkommit till de olika 

verksamhetsområdena eller har upprättats som berör samhällsbyggnadsnämnden: 

- Förlängt avtal gällande Dataskyddsombud (DSO) 

 


